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Protokół nr XLIII/2013 
z XLIII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 21 lutego 2014 r. 
 
W XLIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, z-ca Wójta Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, skarbnik gminy – Mirosława Lica oraz radca prawny Elżbieta 
Zajączkowska - Matejko. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XLIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 11 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem porządku obrad XLIII sesji?  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 
osób.  
Porządek obrad XLIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański został przyjęty. 
 
II. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
 
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – 12 lutego 2014 r. odbyła się rozprawa w 
WSA w Gdańsku na uchwałę poprzednio obowiązującą w zakresie zasad 
dotyczących dotacji – nr XXXII/45/2013 z dn. 11 czerwca 2013 r. w sprawie trybu, 
sposobu, terminu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz 
innych form wychowania przedszkolnego działających  mną na terenie gminy 
Pruszcz Gdański oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.  
Skarga była rozpatrywana ze skargi Sławomira Szymczaka, prowadzącego 
niepubliczne przedszkole Słoneczna Kraina w Łęgowie i skarżący zarzucił tu 
naruszenie art. 90 ust. 1; 2b; art. 1, art. 104 KPA oraz art. 94 Konstytucji RP, art. 90 
ust. 4; 3e, 3f ustawy o systemie oświaty. Skarżona była cała uchwała, ale zarzuty 
dotyczyły naruszenia w przepisach § 6 ust. 1 i 4, § 5 ust. 3 i  § 9 ust. 2, § 11 ust. 4 i  § 
12. Sąd Administracyjny w całości zgodził się z Radą Gminy i uznał, że uchwała jest 
zgodna z prawem i nie narusza przepisów wskazanych w skardze.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLIII/16/2014 z 
dnia 21 lutego 2014 r.  w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
III. Prelekcja w sprawie problemu narkomanii i nadużywania alkoholu oraz 
metod zapobiegania wśród nastolatków. 
Wójt  Gminy Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Marek Kowalski 
przywitali zaproszonych gości.  
Spotkanie zostało zorganizowane z uwagi na sygnały docierające z całego kraju, że 
problem istnieje i że młodzież ma coraz szerszy dostęp do narkotyków.  
Prezentację na temat rodzajów narkotyków, aktualnych problemów uzależnień wśród 
młodzieży przedstawił pan Zygmunt Medowski – Prezes Towarzystwa Profilaktyki 
Środowiskowej „Mrowisko”.  
Pan Medowski przedstawił aktualnie dostępne programy profilaktyczne dla 
młodzieży: Fred goes Net oraz CANDIS.  
Aspirant sztabowy pani Małgorzata Kujawska - Asystent Zespołu ds. Nieletnich i 
Patologii z Komendy Powiatowej Policji w Pruszczu Gdańskim  przedstawiła 
statystkę interwencji w związku z uzależnieniami osób nieletnich na terenie gminy 
Pruszcz Gdański.  
Komendant Straży Gminnej Tomasz Grabowski oraz kierownik GOPS-u Elżbieta 
Dymek przedstawili informacje zaobserwowanych przez nich problemów 
społecznych. Jako główny problem określili brak nadzoru rodzicielskiego i 
efektywnego wychowania oraz za jako bardziej zauważalny problem dotyczący 
uzależnień, wskazali spożywanie alkoholu, a nie narkotyków, bazując na specyfice 
mniejszych miast i wsi, gdzie w porównaniu do dużych aglomeracji problem 
narkomanii jest marginalny.  
Pan Marek Hojczyk – członek GKRPA – przedstawił najważniejsze informacje 
statystyczne z przeprowadzonej na zlecenie GKRPA „Diagnozy uzależnień i innych 
problemów społecznych w gminie Pruszcz Gdański”, z której również wynika, że 
większym problemem jest spożywania alkoholu, a nie narkotyków.  
Czy problem istnieje w szkołach gminnych, mówili dyrektorzy oraz pedagodzy. W 
szkołach małych i prowadzących tylko nauczanie podstawowe, taki problem nie 
występuje w ogóle, zaś w szkołach gdzie uczą się dzieci w wieku gimnazjalnym, 
pojawiają się przypadki zachowań niebezpiecznych z użyciem środków 
odurzających, który wynika z naturalnej w tym wieku, chęci zaspokojenia ciekawości 
oraz nieodpowiednich wzorców. Pedagodzy zwrócili uwagę, że często rodzicie 
ograniczają im władzę wychowawczą, bo jeżeli rodzic pozwala im palić papierosy, to 
szkoła traci już swój autorytet i nie wiele jest w stanie zdziałać, oprócz oczywistego 
zakazu palenia na terenie szkoły. Wiele osób podkreślało częste marginalizowanie 
problemów młodzieży i brak zainteresowania nimi, wśród rodzin w których problem 
ten występuje.  
Podsumowując spotkanie, uczestniczący doszli do wspólnej konkluzji, że lepiej jest 
zapobiegać niż leczyć. Choć problem narkomanii w skali gminy Pruszcz Gdański nie 
jest zbyt duży, zarówno szkoły jak i jednostki będą nadal prowadziły aktywną politykę 
profilaktyczną, aby nie dopuścić do rozwinięcia się problemu i do rozwoju uzależnień 
na terenie gminy.  
 
IV. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XLIII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona o godz. 17.00.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XLV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 10 
kwietnia 2014 r.  
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